العنف الأسري

Domestic Violence
 
جدول (15): النساء اللواتي سبق لهن الزواج وتعرضن للعنف من قبل الزوج خلال الفترة التي سبقت تموز/2011 حسب المنطقة وشكل العنف (توزيع نسبي)
Table(15)  : Ever married women who were exposed to violence from the husband during the period that preceded July/ 2011 by region and type of violence (Percentage distribution)

	المنطقة
	أشكال العنف          Type of Violence
	Region

	
	تعرضن للعنف
	العنف
 النفسي
	العنف الجسدي
	العنف الجنسي
	العنف الاجتماعي
	العنف الاقتصادي
	

	
	Exposed to Violence
	Psychological Violence
	Physical Violence
	Sexual Violence
	Social Violence
	Economical Violence
	

	الأراضي الفلسطينية
	37.0
	58.6
	23.5
	11.8
	54.8
	55.1
	Palestinian Territory

	الضفة الغربية 
	29.9
	48.8
	17.4
	10.2
	44.8
	41.6
	West Bank

	قطاع غزة
	51.0
	76.4
	34.8
	14.9
	78.9
	88.3
	Gaza Strip


 
حوالي 4 نساء من بين كل 100 تعرضن للعنف من قبل ازواجهن ونساء غزة أكثر عرضة لمثل هذا العنف بكافة أشكاله مقارنة بنساء الضفة الغربية.

Around 4 out of every 100 women were exposed to some form of violence from their husbands and women in Gaza were exposed to such violence more than women in the West Bank.






جدول (16) : النساء اللواتي سبق لهن الزواج وتعرضن لأحد أشكال العنف خلال الفترة التي سبقت تموز/2011  حسب بعض الجهات التي توجهت لها أو الأساليب التي اتبعتها لطلب المساعدة (نسبة مئوية)
Table (16) : Ever married women who exposed to any violence types during the period that preceded July/ 2011 coping strategies and receiving assistance (percent)

	الجهات التي توجهت لها المرأة المعنفة أو الأساليب المتبعة لطلب المساعدة
	الأراضي الفلسطينية
Palestinian Territory
	الضفة الغربية
West Bank
	قطاع غزة
Gaza Strip
	Seeked Institutions And Taken Measures For Assistance

	
	توجهت لطلب المساعدة
Seeking Assistance
	تلقت مساعدة
Receive The Assistance
	توجهت لطلب المساعدة
Seeking Assistance
	تلقت مساعدة
Receive The Assistance
	توجهت لطلب المساعدة
Seeking Assistance
	تلقت مساعدة
Receive The Assistance
	

	تركت البيت وذهبت لبيت الوالد أو لبيت أحد الأخوة أو أحد الأقارب
	30.2
	83.4
	24.0
	83.9
	37.7
	83.0
	Left the house and went to the house of your father, brother or relatives

	سكتت عن الاعتداء ولم تبلغ أحداَ بالأمر 
	65.3
	-
	64.8
	-
	66.0
	-
	Did not tell anybody about it

	ذهبت إلى مؤسسة أو مركز نسوي لطلب الاستشارة. 
	           0.7
	66.8
	0.7
	63.3
	0.8
	71.1
	Went to women organization or  center for counseling



حوالي ثلثي النساء المعنفات يفضلن السكوت واللجوء للعائلة هو خيارهن الثاني.

Two-thirds of women who were exposed to violence preferred to say nothing and going to a refuge was a second choice.








جدول(17): الأفراد الذين لم يسبق لهم الزواج (18-64 سنة) وتعرضوا للعنف من قبل احد أفراد الأسرة خلال الفترة التي سبقت تموز/2011 حسب الجنس والمنطقة (نسبة مئوية)
Table (17): Never married individuals aged 18-64 years who exposed to violence by household members during the period that preceded July/ 2011 by sex and region (percent)

	الجنس والمنطقة
	العنف النفسي
Psychological Violence
	العنف الجسدي
Physical Violence
	العنف الجنسي
Sexual Violence
	العنف الاقتصادي
Economic Violence
	Sex and Region

	الإناث
	
	Females

	الأراضي الفلسطينية
	25.6
	30.1
	0.8
	7.7
	Palestinian Territory

	الضفة الغربية
	19.5
	24.0
	0.7
	5.3
	West Bank

	قطاع غزة
	35.3
	39.7
	1.0
	11.3
	Gaza Strip

	الذكور
	
	
	
	
	Males

	الأراضي الفلسطينية
	23.0
	29.9
	0.6
	11.5
	Palestinian Territory

	الضفة الغربية
	17.2
	20.3
	0.4
	7.7
	West Bank

	قطاع غزة
	35.0
	49.7
	0.9
	19.5
	Gaza Strip



الإناث اللواتي لم يسبق لهن الزواج أكثر عرضة للعنف داخل أسرهن من الذكور والعنف الموجه للأفراد 18-64 سنة غير المتزوجين في قطاع غزة أكثر ما هو عليه في الضفة الغربية.

Never-married females were exposed to domestic violence more than males and, in general, violence against never-married persons aged 18-64 years was higher in the Gaza Strip than in the West Bank.





جدول (18): كبار السن 65 سنة فأكثر الذين تعرضوا للعنف من قبل أحد أفراد الأسرة خلال الفترة التي سبقت تموز/2011 حسب الجنس (نسبة مئوية)
Table (18): Elderly persons who were exposed to  violence by a household  member during the period that preceded July/ 2011 by region and sex (percent)

	المنطقة والجنس
	تعرضوا للعنف
	Region & sex

	
	Exposed to Violence
	

	الأراضي الفلسطينية
	7.3
	Palestinian Territory

	الضفة الغربية
	8.5
	West Bank

	قطاع غزة
	4.5
	Gaza Strip

	ذكور  
	6.4
	Males

	إناث 
	7.9
	Females



7.9% من الإناث كبيرات السن 65 سنة فأكثر تعرضن لأحد أشكال العنف مقابل 6.4% من الذكور تعرضوا لأحد أشكال العنف من قبل احد أفراد الأسرة.

Among the elderly, 7.9 percent of females and 6.4 percent of males aged 65 years and over had been exposed to violence by an individual in the household.
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